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Spørgsmål 

Er det normal praksis, at en afdelingschef fra Skatteministeriet og en underdirektør for  

Vurderingsstyrelsen af egen drift kontakter kommuner om sagsbehandlingen i en kon-

kret sag, og hvad er ministerens holdning hertil? Der henvises til artiklerne ”Minister lo-

vede at hjælpe i Gitta-sag: I stedet får hun nu en ny kæmperegning for 13 naboer” og 

”Dokumenter afslører: Chef i Vurderingsstyrelsen spillede nøglerolle, da Gitta Ravn fik 

ny kæmperegning”, Dr.dk, den 17. september 2024. 

 

Svar 

Det er en helt naturlig del af Skatteministeriets arbejde, at der løbende drøftes problem-

stillinger på skatteområdet med kommunerne. Det gælder også i forbindelse med udrul-

ningen af det nye ejendomsvurderingssystem og implementeringen af de nye boligskatte-

regler, hvor staten fra 2024 har overtaget opkrævningen af grundskylden fra kommu-

nerne. Skatteministeriet er derfor i tæt dialog med KL og kommunerne herom. 

 

Hvad angår Vurderingsstyrelsens dialog med kommunerne, har Vurderingsstyresen oplyst 

følgende, som jeg kan henholde mig til:  

 

”Indtil 2024 var grundskyldsopkrævningen kommunernes ansvar, og Vurderingsstyrelsen 

har derfor altid haft et tæt og godt samarbejde med kommunerne om ejendomsvurdering- 

og beskatningsområdet, herunder også i relation til forståelsen af lovgrundlaget. 

 

Det er således helt sædvanligt, at Vurderingsstyrelsens medarbejdere og ledere taler med 

andre myndigheder, organisationer og interessenter på forskelligt niveau og i forskellige 

fora. Dette gælder ikke mindst, hvis der er fortolkningstvivl på ensartede lovområder”. 
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